
ENERGIEFESTIVAL 2023 

 

Op zaterdagmiddag 4 november was er in het Wijk- en Dienstencentrum aan de Ivoorhorst een 

energiefestival van en voor de wijk. Dit was een gezamenlijk initiatief van actieve wijkbewoners en de 

gemeente. Het belangrijkste doel was om bewoners te informeren over en meer te betrekken bij de 

energietransitie: Mariahoeve gaat in 2030 van het gas af. 

Van alles wat 

Er was een gevarieerd programma. Kinderen konden kleding oppimpen en stenen beschilderen. 

Jongeren bouwden een raceauto en een windmolen op zonne-energie. Op een informatiemarkt 

gaven wijkorganisaties, de gemeente en woningcorporaties voorlichting over alles wat met energie en 

duurzaamheid te maken heeft.  In diverse sessies konden de bezoekers in gesprek met wijkbewoners 

en ambtenaren over energiebesparing en schonere energie. De nadruk lag op energie, maar er was 

meer te doen. Zo gaf volkstuinvereniging Eigen Arbeid informatie over milieuvriendelijk tuinieren. Bij 

een stand van de gemeente konden bewoners met een schuifpaneel aangeven wat zij belangrijk 

vinden voor de toekomst van de stad. 

Zo’n honderdvijftig bewoners hebben het festival bezocht. De sfeer was goed, de hapjes van de 

Lichtpuntjes van Mariahoeve vielen in de smaak. Wethouder Robert Barker, die in Mariahoeve woont 

en wethouder is voor het stadsdeel Haagse Hout, kwam langs en ging met bewoners in gesprek. 

 

 

 

Lokale Actiegroep 
 

We kunnen niet aan alle afzonderlijke activiteiten aandacht besteden. We gaan wel in op enkele 

bijzondere projecten, die door wijkbewoners zelf ontwikkeld en uitgevoerd zijn. De Europese Unie 

heeft voor die projecten € 140.000 subsidie gegeven en de gemeente en Duurzaam Den Haag gaven 

ondersteuning. Een Lokale Actiegroep van bewoners heeft de projecten geselecteerd en begeleid. Het 

doel van alle projecten is om de betrokkenheid van de wijkbewoners bij de energietransitie te 

vergroten. Op het energiefestival presenteerden de wijkbewoners de resultaten van de door hen 

uitgevoerde projecten. 



 

Opgelucht verduurzamen 

 

Bij het eerste project heeft een ingenieursbureau, Escom, in opdracht van een bewoner een 

onderzoek uitgevoerd naar mogelijkheden voor verduurzaming van appartementen. De uitkomst van 

dit onderzoek is dat het mogelijk is stroom en warmte op te wekken met speciale zonnepanelen op 

het dak, in combinatie met Warmte-Koude Opslag. Dat is goed voor het klimaat en voor de 

portemonnee. 

 

Energiebesparen doen we samen 

 

De Lichtpuntjes van Mariahoeve hebben energiecoaches opgeleid en ingezet om vooral bewoners 

met een smalle beurs te helpen met energiebesparing. Die coaches geven advies en kunnen ook zelf 

klusjes uitvoeren, zoals het plaatsen van energiezuinige douchekoppen en het bevestigen van 

radiator- en raamfolie. Daardoor worden woningen beter geïsoleerd en krijgen bewoners een lagere 

energierekening. Ook helpen de Lichtpuntjes bij de overgang van koken op gas naar inductie-koken. 

 

De Groene Smaragd 

 

Onlangs hebben enkele wijkbewoners de energiecoöperatie De Groene Smaragd opgericht. Het doel 

ervan is om energiebesparing en schonere energie in de wijk te stimuleren. De Groene Smaragd wil 

bewoners hierbij helpen met adviezen over betere isolatie, gezamenlijke inkoop van materialen en 

beheer van zonnepanelen. Iedere wijkbewoner kan voor een laag bedrag lid worden en meebeslissen 

over en meewerken aan de activiteiten van de coöperatie. 

 

Weet en meet waar je woont 

 

Voor de energietransitie is het nodig dat er voldoende gegevens zijn, bijvoorbeeld over 

zonnepanelen, energielabels van woningen en vervanging van gas- en elektriciteitsleidingen. Het doel 

van dit project is om die gegevens inzichtelijk te krijgen en beschikbaar te maken. Er zijn al veel data 

verzameld. Wijkbewoners kunnen hier zelf door metingen ook aan meewerken.  

 

Mariahoeve deelt energie 

 

Dit project is gericht op de ontwikkeling van een nieuw energiesysteem, met lokale hernieuwbare 
bronnen. Dit systeem wordt betaalbaar voor iedereen, draagt bij aan het creëren van werk in de wijk 
en sluit direct aan bij de andere opgaven in de wijk, zoals waterbeheer. Bovendien krijgen bewoners 
in de wijk meer zeggenschap. De plannen hiervoor zijn vastgelegd in een boekje, dat wijkbewoner 
Elly Rijnierse op het festival aanbood aan wethouder Barker. 
 



 
 

Hoe verder … 
 
Het energiefestival was in alle opzichten een succes. Bovendien is de samenwerking tussen 
gemeente en wijkbewoners bij de voorbereiding en op het festival zelf goed verlopen. De vraag is nu 
hoe het verder gaat met de energietransitie in de wijk. In ieder geval zullen de komende tijd 
wijkorganisaties, zoals de Lichtpuntjes en de Groene Smaragd, samen met de gemeente bewoners 
verder helpen met besparen op energie en betere woningisolatie.  
Nu, anno 2024 heeft de gemeente een uitvoeringsplan voor de energietransitie in Mariahoeve 
vastgesteld. Daarin komen bovenstaande initiatieven en plannen bij elkaar. Samen met de 
bewonersinitiatieven wil de gemeente aan de slag met verduurzaming en de overstap naar 
aardgasvrij wonen. Hoe dat proces er precies uit gaat zien is nu nog niet helemaal duidelijk, maar aan 
duidelijkheid wordt wel hard gewerkt. Eén ding is zeker: zonder medewerking van bewoners is de 
energietransitie nauwelijks mogelijk. Participatie op de planvorming is dus heel belangrijk, ruimte 
voor kleine initiatieven hoort daarbij. Iedereen streeft naar een betaalbare overstap op schone 
energie.  
 
 
 


